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  PROTOKÓŁ Nr 9/2020 

z posiedzenia Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 8 grudnia 2020 roku 
 

Posiedzenie odbyło się w trybie zdalnym z wykorzystaniem urządzeń do 

porozumiewania się na odległość (system E-Sesja). Obsługę techniczną posiedzenia 

przeprowadzono w  sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Bielsku Podlaskim, ul. Mickiewicza 

46.  

Czas trwania posiedzenia: godz. 1300 – 1350 

Posiedzeniu przewodniczył ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI - Przewodniczący Komisji 

(obecny na sali konferencyjnej). 

Zawiadomienie o posiedzeniu komisji stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

Obecni: 

Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych: 

- TYMIŃSKI Anatol Grzegorz (Przewodniczący) 

- BAJENA Jerzy 

- KORSZAK Alina 

- ONACIK Jerzy 

- PAC Jerzy 

 

Lista obecności radnych (wydruk z programu E-Sesja) stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

Po potwierdzeniu quorum elektronicznie – 100% obecnych. 

Przewodniczący Komisji ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI przywitał obecnych. 

Odczytał proponowany porządek posiedzenia. 

 

Porządek posiedzenia:  

1) Otwarcie posiedzenia.  

2) Zaopiniowanie projektu budżetu Gminy Bielsk Podlaski na 2021 rok. 

3) Sprawy bieżące. 

4) Zamknięcie posiedzenia. 

  

Do pkt 1)  
 Posiedzenie Komisji otworzył – ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI – 

Przewodniczący Komisji. Przywitał wszystkich obecnych radnych Poprosił radnych  o 

potwierdzenie quorum. Wszyscy potwierdzili swoją obecność. 

 Do zaproponowanego porządku posiedzenia uwag nie zgłoszono. Materiały będące 

przedmiotem posiedzenia komisji doręczono radnym w formie elektronicznej.  

Proponowany porządek posiedzenia zaakceptowano w głosowaniu jawnym jednogłośnie 

(5 głosów „za”). 

 

Do pkt 2)  
Wypowiedzi radnych na temat projektu budżetu Gminy Bielsk Podlaski na 2021 rok: 

Przewodniczący Komisji - ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- W załączniku inwestycyjnym pomylono rok (wpisano 2020, powinno być 2021); 

- Wszystkie inwestycje są ważne i dobrze się dzieje, że są realizowane; 

- Nie ze wszystkim się zgadza, jeśli chodzi o opinie przedstawione na posiedzeniach 

pozostałych komisji. W sprawie wypowiedzi radnej ALINY KRUK (Komisja Rewizyjna) 

zwrócił uwagę na podane przez radną omyłkowo koszty budowy boiska przy SP im. Jana 

Pawła II w Łubinie Kościelnym (w zakresie kosztów ogółem i kwoty dofinansowania); 
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- Czy jest gotowy projekt i kosztorys  inwestorski budowy boiska przy SP im. Jana Pawła II w 

Łubinie Kościelnym ? Jeśli nie, to radny proponuje w pierwszej  kolejności przewidzieć 

środki na projekt, potem złożyć wniosek do Ministerstwa Sportu o dofinansowanie. Na tym 

etapie nie ma wymogu zabezpieczenia środków własnych na realizację inwestycji, wystarczy 

oświadczenie o zabezpieczeniu środków po uzyskaniu dofinansowania.  Założona w projekcie 

budżetu kwota jest prawdopodobnie 2 krotnie większa od rzeczywistych kosztów inwestycji. 

Swoją wypowiedź opiera na własnych doświadczeniach z Powiatu (budowa sali sportowej 

oraz boiska). Przedstawioną propozycję ujęcia w taki sposób tego zadania radny poddał pod 

głosowanie jako swój wniosek. 

Wynik głosowania jawnego w sprawie zgłoszonego wniosku: 

5 – „za” 0 „przeciw” 

- Porównał koszty remontu świetlicy w Knorydach i budowy świetlicy w Pietrzykowie (koszt 

budowy jest mniejszy od kosztów remontu w Knorydach, pomimo, że jest budowana od 

podstaw). Czy są przygotowane plany i kosztorysy inwestorskie ? Czy z RPO zostały już 

przyznane środki, czy dopiero będą ? Nie powinno się zawyżać wartości zadania. 

- Wyszczególnić przeznaczenie środków na przebudowę oczyszczalni ścieków w Łubinie 

Kościelnym, na jaki cel są przeznaczone kwoty ?; 

- Niezrozumiałe jest rozłożenie na lata zakupu koparki kołowej; 

- Propozycje inwestycji są zasadne, ale nie na takie kwoty; 

- Ze środków przewidzianych na remont świetlic w Widowie, Knorydach i Pilipkach można 

wygospodarować środki na remont co najmniej 2 świetlic, np. we wsiach Nałogi i Mokre. 

Przypomniał o zakupie kontenera do wsi Woronie, który wykorzystano na świetlicę wiejską. 

Koszt zakupu, jedynie 80 tys. zł, świetlica na bieżące potrzeby mieszkańców jest 

wystarczająca. 

- Jeśli ktoś z radnych jest zainteresowany wnioskami złożonymi do projektu budżetu, może 

wystąpić o ich udostępnienie; 

Radny JERZY PAC 

- Z czego wynikają koszty niektórych remontów, np. 700 tys. na remont świetlicy w 

Knorydach ? Jak zaplanowano rozłożenie kosztów realizacji tej inwestycji, np. po 100 tys. 

przez okres 7 lat ?  

- Czas przewidziany na posiedzenie komisji (2 godziny) jest za krótki na wspólne 

przeanalizowanie opracowania projektu budżetu, w którym należy zwrócić  uwagę na pozycje 

dotyczące m.in. planowanych remontów łazienek, na które przewidziano różne kwoty, płace 

pracowników Urzędu Gminy w porównaniu do innych gmin. 90% mieszkańców nie wie, 

jakie cyfry są zapisane w budżecie. Wójt Gminy opracowuje projekt budżetu i realizuje go, 

ale analiza powinna być przeprowadzona wspólnie z radnymi. Częste w ciągu roku zmiany w 

budżecie – są konsekwencją zbyt pospiesznego jego uchwalenia.  

JERZY ONACIK 

- Prośba o udostępnienie założeń oraz wniosków zgłoszonych do projektu budżetu. Radni 

powinni wiedzieć, jakie wnioski wpłynęły. Odczytał treść złożonego wniosku z 1 grudnia 

2020 r.; 

- Brak natychmiastowej odpowiedzi na składane wnioski i interpelacje. Radni powinni być 

załatwiani w tej kwestii niezwłocznie; 

- Problem remontu świetlicy we wsi Mokre nie został rozwiązany, mimo, że był poruszany 

już w poprzedniej kadencji; 

- Krytycznie ocenił posiedzenie Komisji Rewizyjnej, które trwało tylko pół godziny, nie było 

dyskusji o założeniach i wnioskach do projektu budżetu. 

JERZY BAJENA 

- Budżet gminy jest najważniejszą uchwałą, wnioski wpływają od mieszkańców i radnych, 

dobrą praktyką jest poprzedzenie prowizorium budżetowego nieformalną dyskusją, chociaż 
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żaden przepis prawa nie reguluje takiej procedury. Takie zwyczaje panowały kiedyś, gdy 

radny działał w innych samorządach. 

- Radny reprezentuje teren o najsłabszej infrastrukturze technicznej, stwierdza brak 

kontynuacji budowy drogi w Podbielu (do cerkwi). Powiat prawie ukończył projekt drogi 

Podbiele-Kozły, a radny odnosi wrażenie, że Pani Wójt nie widzi tej drogi w polu swojego 

widzenia. 

- Świetlica we wsi Mokre wymagająca mniejszych nakładów powinna być wyremontowana 

przed świetlicą w Knorydach. Stan techniczny obu świetlic jest  nieporównywalny. Budżet to 

kwestia rozumu, osobowości i godności człowieka, w przypadku świetlicy w Mokrem, chodzi 

jedynie o ok. 30 tys. zł. Jest to działanie, które powinno poprzedzić remont świetlicy w 

Knorydach. Porównując inwestycje w innych miejscowościach, np. wieś Woronie, odnosi się 

wrażenie, że wieś Mokre jest daleko w tyle.   

- Brak reakcji na prośbę o umieszczenie 2 lamp,  jeżdżące tiry wpadają w ciemnię, przez co 

łatwo o wypadek; 

- Program rewitalizacji „dyktuje” porządek w gminie po względem inwestycji, Sołectwu 

Mokre grozi regres, stagnacja, a świetlica wygląda jak bunkier. Proponowany budżet pod 

względem inwestycyjnym wyklucza tę część gminy.  

- Czy jest możliwość wykorzystania pieniędzy (ok. 304 tys. zł)  na drobne remonty z pozycji 

budżetu zapisanej jako „utrzymanie świetlic i remonty”? 

ALINA KORSZAK 

- Niezasadne są remonty świetlic, skoro nie w nich się nie dzieje; 

- Podziękowała za wypowiedź radnego JERZEGO BAJENY, który, zdaniem radnej 

przywrócił wiarę w samorządność, powiedziała: „czapki z głów”. 

 

 W związku z brakiem innych wypowiedzi Przewodniczący Komisji zarządził 

głosowanie nad opinią w sprawie projektu budżetu gminy na 2021 rok: 

 

Wynik głosowania jawnego: 

0 – „za” 3 - „przeciw” 2 „wstrzymujące się” 

Opinia – negatywna. 

 
Do pkt 3) 
W sprawach bieżących poruszono następujące tematy: 

JERZY ONACIK 

- Przygotować informację o realizacji funduszu sołeckiego do rozpatrzenia w grudniu 2020 r. 

- Dlaczego nie ma protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji ? 

- Od nowego roku należy zająć się poprawkami do Statutu Gminy. 

JERZY BAJENA 

- Zgłosił temat do planu pracy Rady Gminy na 2021 rok (luty): „Realizacja funduszu 

sołeckiego w poszczególnych sołectwach Gminy Bielsk Podlaski za 2020 rok”. 

  Rozpatrywanie tego tematu w grudniu jest przedwczesne, bowiem rok trzeba zamknąć i 

rozliczyć. 

ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Informację o funduszu sołeckim należy rozpatrzyć po nowym roku, ponieważ w grudniu 

2020 mogą być jeszcze realizowane wydatki; 

- Wprowadzić zmiany w Statucie Gminy poprzez doprecyzowanie sposobu udzielania głosu 

osobom spoza komisji, które włączają się do dyskusji nie będąc członkiem komisji oraz 

uregulować tryb organizacji i prowadzenia posiedzenia komisji w przypadku nieobecności 

Przewodniczącego Komisji. 

- Protokół z poprzedniego posiedzenia komisji jest w trakcie sporządzania, będzie 

przyjmowany na kolejnym posiedzeniu. W przypadku nadzwyczajnych posiedzeń Rady 
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Gminy, protokół również jest przyjmowany na kolejnej sesji. Trudno w takiej sytuacji 

przygotować od razu protokół. 

JERZY PAC 

- Rozważyć możliwość nagrywania posiedzeń komisji i udostępniania nagrań radnym. 

- Nawiązując do dyskusji n/t wsi Mokre, przypomniał, że kilka lat temu planowano tam 

organizację zawodów strażackich, jednak potem przeniesiono zawody do Pilik. 

  

 Do pkt 4) 
Przewodniczący Komisji ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI o godz. 1350 zamknął 

posiedzenie Komisji. 

 

 

Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 

 

Podpisy obecnych członków:  

Komisji Oświaty i Spraw Społecznych: 

1. TYMIŃSKI A.  GRZEGORZ  

(Przewodniczący Komisji) 

........................................ 

2. BAJENA Jerzy ………………………… 

 

3. KORSZAK Alina …………………………. 

 

4. ONACIK Jerzy …………………………. 

  

5. PAC Jerzy …………………………. 

  

 

 


